
PROTOKÓŁ NR L/2014 

z L sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 27 marca 2014 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji udział wzięło 34 radnych. 
                            

 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1  do niniejszego protokołu. 

 
 
 

PUNKT 1 
 
 

SPRAWY REGULAMINOWE  
 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, witam wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję. 
Zaczynamy.  
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska  o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Województwa Pomorskiego – druk 1211;  
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska  o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska 
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz 
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warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej – druk 1213; 
 
W ostatniej chwili, wpłynął teraz projekt uchwały – druk 1214  w sprawie 
odtworzenia krzyŜa oraz ustawienia kapliczki z okazji kanonizacji 
błogosławionego Jana Pawła II na Wzgórzu Pachołek w Gdańsku – 
Oliwie.  
 
Będziemy te trzy rzeczy głosować.  
 
Wpłynęły autopoprawki do druków: 
 
- druk 1205  – pkt 4; ppkt 1; 
- druk 1206  – pkt 4; ppkt 2; 
- druk 1202  – pkt 4; ppkt 5; 
- druk 1210  – pkt 4; ppkt 28; 
- druk 1204 – pkt 4, ppkt 20;  
 
Teraz szanowni państwo będziemy po kolei głosować. Zaczynamy od 
druku 1211 – jeśli przegłosujemy, będzie w pkt 30,  kto z pań i panów 
jest za włączeniem tego druku do porządku obrad?  
 

za    -    29 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a  
 
 
Teraz druk 1213 – kto z pań i panów jest za włączeniem do dzisiejszego 
porządku obrad?  
 

za    -    30 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a  
 
 
Ten druk będzie w pkt 23A.  
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I jeszcze druk 1214 – kto z pań i panów jest za włączeniem tego druku 
pod dzisiejsze obrady?  
 

za    -    29 
      przeciw    -      2 
      wstrzymało si ę   -      2 

 
Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a  
 
 
Ten druk będzie w pkt 31.  
 
Porządek obrad: 
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji; 
 
2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 
     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 
     - Prezydent Miasta Gdańska: 
 
   „Odczytanie werdyktu Komisji Konkursu Literackiego im. Bolesława Faca 

za 2013 rok”. 
     Przedstawia: Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura 

Prezydenta ds. Kultury  
 
 „Informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku - podsumowanie 2013 

roku” 
   Przedstawia: Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  
 
3. Oświadczenia Klubów Radnych;     
 
4. Uchwały:          
     
1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040                                
(druk 1205 + autopoprawka);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
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2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 
rok 2014 (druk 1206 + autopoprawka) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty 
skarbowej oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso (druk 1198) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 

 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków udzielania 

pomocy publicznej przez Gminę Miasta Gdańska przedsiębiorcom 
w zakresie zwolnień z podatku od nieruchomości na nową inwestycję 
w mieście Gdańsku lub na utworzenie miejsc pracy w związku z nową 
inwestycją w mieście Gdańsku (druk 1203) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego   Wyspa Spichrzów rejon ulicy Stągiewnej i ulicy 
PoŜarniczej w mieście Gdańsku (druk 1202 + autopoprawka) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kiełpinek rejon ulicy Przytulnej i Trasy W-Z w mieście 
Gdańsku (druk 1194) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
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7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Oliwa - VII Dwór rejon ulicy Abrahama w mieście 
Gdańsku (druk 1190) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic Karwieńskiej i Spacerowej 
w mieście Gdańsku (druk 1191) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

9) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Dolna, rejon ulic Krynickiej i Kołobrzeskiej                
w mieście Gdańsku (druk 1192) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

10) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie Akademii 
Wychowania Fizycznego i Sportu  w mieście Gdańsku (druk 1195) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna rejon ulicy 
Bytowskiej w mieście Gdańsku (druk 1189) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
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12) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Klukowo-Rębiechowo rejon ulic 
tzw. Nowej Spadochroniarzy i Telewizyjnej w mieście Gdańsku             
(druk 1185) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
13) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  Stare Przedmieście – rejon ulicy 
Lastadia w mieście Gdańsku   (druk 1208) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

14) w sprawie zasad stosowanych przy nadawaniu nazw ulicom, placom             
i innym terenowym obiektom publicznym oraz drogom wewnętrznym 
w Gdańsku (druk 1187) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marek Bumblis – przewodniczący K. Kultury i Promocji 
 

15) w sprawie wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich 
przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2014                   
(druk 1200);   

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 

16) w sprawie zmian w załączniku Nr 1 do uchwały Nr XLVII/1051/13 
Rady Miasta Gdańska z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie uchwalenia 
"Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania związane                   
z ochroną środowiska i gospodarką wodną" (druk 1207) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
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17) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego                     
(druk 1183) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

18) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego                  
(druk 1184) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

19) w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 
jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej 
polityki kulturalnej Miasta (druk 1196) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska 
Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
 
20) w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji 

społecznych projektu dokumentu Gdańsk 2030 Plus Strategia 
Rozwoju Miasta (druk 1204) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 
21) w sprawie wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 1193) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 
22) w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji 

przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
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Samorządowy Zakład BudŜetowy w Gdańsku na 2014 rok                       
(druk 1199) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
23) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, 
których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane 
z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg             
(druk 1197 + autopoprawka) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni 
 
23 A) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej (druk 1213); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 
24) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 

Gdańska (druk 1186) ;  
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący K. Rewizyjnej 
 
25) w sprawie przejęcia przez Miasto Gdańsk od Miasta Sopot zadania 

bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci 
zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących Nr 6 w Gdyni (druk 1182) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
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26) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2014/2015 granic obwodów  
szkolnych publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych na terenie miasta Gdańska (druk 1201) ; 

  
                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
             Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
             Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
 
27) w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej                 

(druk 1158) ;  
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie 
 
28) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku (druk 1210 + autopoprawka) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Maciej Bylicki – kierownik Działu ds. Osób Niepełnosprawnych w MOPR 
 
29) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 (druk 1209) ;  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
 
30) w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Pomorskiego  (druk 1211);  
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
 
31) w sprawie odtworzenia krzyŜa oraz ustawienia kapliczki z okazji 

kanonizacji błogosławionego Jana Pawła II na Wzgórzu Pachołek                
w Gdańsku – Oliwie (druk 1214);   

 



 10

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marek Bumblis – przewodniczący Komisji Kultury i Promocji  
 
5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Pre zydenta Miasta.  
6. Wnioski, o świadczenia osobiste.                                             
7. Zakończenie obrad. 
 
 

PUNKT 2 
 
 

KOMUNIKATY  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Odczytał komunikaty.  
 
Komunikaty stanowią załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
ANNA CZEKANOWICZ – DR ĄśEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
Panie przewodniczący, szanowna rado, komisja konkursu literackiego 
miasta Gdańska im. Bolesława Faca za rok 2013 obradowała w składzie: 
prof. Józef Bachórz, Tadeusz Dąbrowski, Aleksander Jurewicz,                  
prof. Kazimierz Nowosielski, Barbara Piórkowska i Piotr Skiba.                   
Na konkurs wpłynęło 90 prac, z czego pięć nie spełniło warunków 
formalnych związanych z objętością, a więc komisja po rozpatrzeniu 85 
prac na posiedzeniu w dniu 28 lutego tego roku podjęła jednogłośnie 
decyzję o wyborze do wydania ksiązki „I nie mów do mnie DŜordŜyk” 
autorstwa pani Magdaleny Tarasiuk z Warszawy. Opinia komisji                    
o zwycięskiej pracy: „I nie mów do mnie DŜordŜyk” to napisana świetną, 
nowoczesną polszczyzną, niebanalnie skomponowana a do tego 
skrząca się inteligencją opowieść o uczuciu, które rodzi się ze zderzenia 
rzeczywistości i literatury, kiedy Ŝycie płynnie przechodzi w tekst,                
w fikcję,  a fikcja niepostrzeŜenie obleka się w ciało. To takŜe portret 
mieszkańców rozpędzonej, poddanej dyktatowi zysku i sukcesu 
współczesności, w której, jak się szczęśliwie okazuje, bliskość wciąŜ 
jeszcze jest moŜliwa. Przypominam, Ŝe nagrodą w konkursie jest 
publikacja ksiąŜki na koszt miasta. Dziękuję bardzo.  
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziały Skarbu  
Przedstawił sprawozdania za 2013 rok. 
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Sprawozdania stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urz ędu Pracy  
Przedstawił informację PUP – podsumowanie 2013 roku.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 

PUNKT 3  
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH  
 
 

Brak 
 

 
PUNKT 4 

 
 

UCHWAŁY  
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040                            
(druk 1205 + autopoprawka );  

 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1205 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Wszystkie komisje, poza K. Rewizyjną, opiniowały ten 
projekt pozytywnie.  
 
Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Pani skarbnik, zarejestrowałem, Ŝe mamy oszczędności na GPKM 3 D, 
tak, ale wzrost kosztów na C, tak? Tylko Ŝe nie wiem czy to się w latach 
teŜ pokrywa dokładnie?  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
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Proszę państwa, o GPKM 3 B mówiłam, Ŝe mamy oszczędności 
poprzetargowe, przypadające na miasto ponad 7 mln zł i równieŜ mamy 
moŜliwość zwrotu VAT. I to źródło powoduje oszczędności, te powodują 
moŜliwość, to znaczy stwarzają moŜliwość zwiększenia środków dla 
Międzynarodowych Targów Gdańskich. Natomiast GPKM 3 C mamy 
mniejsze dofinansowanie o 7 mln 300 tys. zł i z puli wolnej, poniewaŜ te 
środki dopiero będą miastu potrzebne w roku 2015, nie 2014, 
zwiększamy z wolnej puli, którą mamy na inwestycje przewidzianą              
w WPF.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
jest za podjęciem druku?  
 
 

za    -   26 
      przeciw    -     7 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1113/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040                             
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu 
 

2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska 
na rok 2014 (druk 1206 + autopoprawka) ; 

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1205 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
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Dziękuję bardzo. Podobnie jak przy poprzedniej uchwale, opiniowały 
poza K. Rewizyjną wszystkie komisje i wszystkie komisje wydały opinię 
pozytywną.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Pani skarbnik, ja pytałem się o tą informację, jeŜeli chodzi o mieszkania 
od Górskiego, ile będzie wynosił m2 mieszkania i jaka to jest lokalizacja 
tego mieszkania? A jeŜeli chodzi o MTG, to na jakim etapie jest sprzedaŜ 
gruntów na Przymorzu?  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Wspomniałam, Ŝe dopinana jest transakcja na sprzedaŜ nieruchomości 
przy ul. Beniowskiego, sprzedaŜ przewidziana jest w miesiącu kwietniu 
tego roku. Wstępnie skalkulowana prze spółkę między 40 a 44 mln zł. 
proszę? Ponad 4 tys. zł. Proszę? To jest, zaraz powiem jaka to jest ulica, 
to jest ulica Świrskiego 5. Nasza nieruchomość warta jest 15 mln 800 
tys. zł, natomiast Górskiego nieruchomość 16 mln 600 tys. zł.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Pani skarbnik, tam w druku 1206 zniknęła albo moŜe jest przeniesiona 
dotacja na zadania bieŜące w ramach budŜetu obywatelskiego 6 mln             
i 3 mln na zadania inwestycyjne. To pierwsze pytanie; z powodu 
zmniejszonej subwencji ograniczone są równieŜ wydatki na zadania 
związane z dotacją dla szkół, rozumiem, Ŝe to jest zmniejszenie zadań 
statutowych. Tak? I jeszcze jedno pytanie, deficyt, który planowaliśmy                 
w grudniu ubiegłego roku szacowany był na 30 mln, potem na 140 mln, 
teraz po autopoprawce na 145, czy mogłaby pani skarbnik odpowiedzieć 
na pytanie czy moŜliwe jest w tym miesiącu juŜ prognozowanie na 
koniec roku, jeśli chodzi o poziom deficytu. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Wracając, proszę państwa do subwencji, oczywiście mamy zmniejszoną 
subwencję przede wszystkim na uczniów pierwszych klas, MEN na 
początku wyliczał finansowy standard na ucznia w wysokości 5 tys. 289 
zł, poniewaŜ zabrakło pieniędzy, w związku z tym zmniejszono kwotę na 
jednego ucznia, czyli standard a do kwoty 5 tys. 242 zł. Jest to co 
prawda więcej niŜ w roku ubiegłym, natomiast planowana była większa 
kwota na jednego ucznia w wysokości 126 zł, okazało się, Ŝe to jest 79, 
w związku z tym przepraszam bardzo, bo właściwie w uzasadnieniu, pan 
przewodniczący Krupa juŜ zwracał uwagę, Ŝe zostało źle zapisane, 
poniewaŜ tak naprawdę zostało opisane w zakresie zadaniowym te 
zmiany zmniejszenia wydatków, a de facto dotyczą one zmniejszenia 
środków na trzynastą pensję, poniewaŜ są to oszczędności, rezerwa, 
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która i tak by była nie wydatkowana. Czyli nie ma konsekwencji dla 
budŜetu oświaty. Proszę państwa, juŜ KSiB rozpatrywała na swoim 
posiedzeniu zarządzenie prezydenta w sprawie rozdysponowania 
rezerwy, poniewaŜ były inne kwoty przewidziane w uchwalonym 
budŜecie na budŜet obywatelski i inwestycyjny i bieŜący, to jest                         
w ramach kompetencji prezydenta zmiana, ale oczywiście po pozytywnej 
opinii komisji i taka pozytywna opinia komisji juŜ jest, w poniedziałek 
otrzymaliśmy i w związku z tym nie ma juŜ problemów z uruchomieniem 
rezerwy. Nie, nie trzeba.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, więcej głosów nie ma w dyskusji, 
ale zanim przystąpimy do głosowania, musimy zrobić 5 minut przerwy, 
poniewaŜ mamy kłopoty tutaj ze sprzętem, wydrukiem, musi pan 
zresetować cały sprzęt i Ŝeby na nowo odpalić. 5 minut przerwy, kart nie 
wyjmujemy.  
 
Przerwa techniczna  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę wszystkich o powrót na salę, zaczniemy sesję od nowa. 
Szanowni państwo, proszę wszystkich o powrót na salę. Przypomnę 
tylko, Ŝe będziemy głosować druk 1206 z autopoprawką, nastąpiła 
awaria techniczna i dlatego ta przerwa, wracamy do głosowania. Dotyczy 
to budŜetu miasta Gdańska, wszystkie kwestie zostały wyjaśnione,                 
w takim razie kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   21 
      przeciw    -     6 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1114/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 
rok 2014 
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Uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu 
 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty 
skarbowej oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 
za inkaso (druk 1198) ;  

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1198 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KSiB, KPGiM opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie 
ma, kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku?  
 

za    -   33 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1115/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty 
skarbowej oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu 
 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 
udzielania pomocy publicznej przez Gminę Miasta Gdańska 
przedsiębiorcom w zakresie zwolnień z podatku od nieruchomości 
na nową inwestycję w mieście Gdańsku lub na utworzenie miejsc 
pracy w związku z nową inwestycją w mieście Gdańsku                  
(druk 1203) ;  

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1203 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KSiB, KPGiM opinia pozytywna.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Pani skarbnik, w styczniu przyjmowaliśmy uchwałę o pomocy publicznej 
w formie zwolnień od podatku od nieruchomości, proszę powiedzieć, co 
takiego się wydarzyło na przestrzeni tego miesiąca, Ŝe uznaliśmy, Ŝe 
jaszcze trzeba włączyć inwestorów budujących parkingi i chciałam 
potwierdzić taki tok rozumowania, otóŜ czy budowane na głównym 
mieście apartamentowce z parkingami podziemnymi będą teŜ zwolnione 
z podatku od nieruchomości czy teŜ nie, czy warunkiem wówczas jest to, 
Ŝeby 70% powierzchni obiektu było zajęte na prowadzenie parkingu.  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska  
Tak, jak juŜ wspomniałam, te parkingi mają mieć charakter publiczny, 
czyli co najmniej 70% tej powierzchni zajęta jest na prowadzenie usług 
ogólnodostępnych. Aha, jeszcze nie dopowiedziałam, proszę państwa, 
oczywiście tak, jak wspomniałam, budowle parkingowe mogą korzystać 
ze zwolnienia z podatku od nieruchomości, jako nowa inwestycja, ale jak 
wspomniałam, w okresie do 5 lat, natomiast wiemy, Ŝe budowa 
parkingów jest bardzo kosztochłonna i oczywiście stawki związane               
z usługami parkingowymi nie gwarantują w ogóle, Ŝeby w takim okresie 
inwestor mógł w jakiś sposób zwrócić swoje koszty inwestycji, byłyby 
bardzo drogie usługi parkingowe, w związku z tym po głębokich 
analizach zdecydowaliśmy się rozszerzyć okres zwolnienia z podatku od 
nieruchomości tych właśnie inwestycji.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem?  

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1116/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
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zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków udzielania 
pomocy publicznej przez Gminę Miasta Gdańska przedsiębiorcom 
w zakresie zwolnień z podatku od nieruchomości na nową inwestycję 
w mieście Gdańsku lub na utworzenie miejsc pracy w związku z nową 
inwestycją w mieście Gdańsku                   
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu 
 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego   Wyspa Spichrzów rejon ulicy Stągiewnej i ulicy 
PoŜarniczej w mieście Gdańsku (druk 1202 + autopoprawka) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1202 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KRPiOŚ opinia pozytywna.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
ZbliŜają się wybory, wraca Wyspa Spichrzów, to jest bodajŜe trzeci plan, 
który ja pamiętam i kaŜdy następny pokazuje jedną rzecz, jak poprzedni 
był nierealistyczny. I tak się zastanawiam, ile jeszcze lat będziemy 
musieli po prostu przysłuchiwać się modyfikacjom raz na 4 lata planów 
przez te same zespoły planowane, sto lat radny PO mówi, przy załoŜeniu 
nierealistycznym wprawdzie, Ŝe PO będzie rządziła 100 lat, ale myślę, Ŝe 
gdyby tak się stało, to pewnie by to trwało 100 lat.  
 
Radny – KRZYSZTOF WIECKI  
Panie dyrektorze, wspomniał pan o tych uwagach, które zostały 
skierowane, odnośnie tego planu, powiedział pan coś takiego, Ŝe nie 
dotyczyły te uwagi w zasadzie planu, dotyczyły planu jednak i owszem, 
jak moŜna się zgodzić z tym, Ŝe w pewnej części dotyczyły odtworzenia 
tej zabudowy, która tam wcześniej istniała, to muszę przyznać, Ŝe ja się 
zgadzam, przynajmniej  niektórymi uwagami, chociaŜby dotyczącymi 
zachowania wysokości, nie mówię o kształtach itd., natomiast mówię            
o samej wysokości, Biuro tutaj przyjęło 30-33 mnpm., gdzie 
wyznacznikiem był Spichlerz Deo Gloria. Ten spichlerz jest, róŜne źródła 
róŜnie podają, z 30 albo z 31roku. Ta wyspa jest wyspą, nazwijmy to 
historyczną i myślę, Ŝe poza tym jednym spichlerzem w pozostałej części 
powinna być ta wysokość jednak znacznie obniŜona. Natomiast jeŜeli 
chodzi o Plac Ciesielski, w projekcie uchwały jest zapisane, Ŝe uwaga 
jest bezzasadna, odtworzenie tego placu, w uwagach jest, Ŝe to jest 
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niezasadne, bowiem wg. planu moŜna ten plac tam odtworzyć. 
Natomiast proszę mi pokazać chociaŜ jedną uchwałę, gdzie plan 
pokazywał, Ŝe plan moŜe pozostać lub moŜe zostać zabudowany,               
a właściciel tego terenu nie wykorzystał tego, równieŜ tu będzie 
wykorzystane to i będzie zaprzepaszczona wielka moŜliwość tutaj 
zachowania historycznego kształtu tego fragmentu miasta. Dziękuję. 
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Panie dyrektorze, kontynuując ten wątek wysokości, ja rozumiem, Ŝe 
kontrowersje tych, którzy zgłaszali uwagi, czyli stowarzyszenia i rady 
śródmieścia dotyczyły tego, Ŝe właściwie na całym obszarze dopuszcza 
się wysokość 33 mnpm, tymczasem prof. Januszajtis pisze, Ŝe te 
spichlerze historycznie były o wiele niŜsze, a jedyny wyjątek stanowił 
wymieniony tutaj Spichlerz Deo, który wyrasta na wysokość śurawia. 
Natomiast cytuję prof. Januszajtisa: „obecne dopuszczenie podobnej 
wysokości na wyspie i jej realizacja sprawi, Ŝe szczyty nowej zabudowy 
widoczne nad bramami z głębi ulic Chlebnickiej, Mariackiej, św. Ducha, 
bezpowrotnie zaburzą ich krajobraz, tak pieczołowicie odtworzony ze 
zniszczeń ostatniej wojny”. Ja rozumiem, Ŝe oczywiście dla inwestora 
jest lepiej, jeśli on na całym obszarze moŜe tę maksymalną wysokość, 
ale z powodu odtworzenia jednak pewnego nakładu przestrzennego 
myślę, Ŝe zgłaszający uwagi mają rację. To po pierwsze. Po drugie,               
z odpowiedzi na uwagi, czwarta i piata, moŜna wyczytać taką oto 
filozofię państwa, Ŝe rekonstrukcja zabytków nie wpisuje się obecnie we 
współczesne formy zagospodarowania. Ja chce powiedzieć, Ŝe gdyby 
hołdować takiej filozofii, to oznaczałoby to, Ŝe właściwie nie mamy do 
czego odnosić tych nowoczesnych form, bo starych juŜ nie ma, bo są nie 
zrekonstruowane, nie mielibyśmy głównego miasta, gdyby nie 
rekonstrukcja, to taka moja uwaga i Ŝe ze względu na walory kulturowe 
Wyspy Spichrzów naleŜałoby moŜe trochę zmienić ten punkt widzenia. 
Chciałabym równieŜ zapytać o szczegóły i wyjaśnienia dotyczące 
wkomponowywania elewacji pozostałych ruin spichrzów w ten 
nowoczesne czy współczesne formy architektoniczne, panie dyrektorze 
oraz o wyjaśnienie co to znaczy zachowanie reliktów zgodnie                        
z odrębnymi przepisami, dotyczy to dwóch spichrzów – Turka i Steffena. 
Dziękuję.  
 
Radny – PIOTR GRZELAK  
Chciałbym się odnieść do głosu pani Jolanty Banach, Krzyśka Wieckiego 
i pana Wiesława Kamińskiego. Tak, uwaŜam, Ŝe powinniśmy być 
wdzięczni naszym przeszłym pokoleniom, Ŝe odbudowali główne miasto 
w takiej formie, jaka ona jest, jaką moŜemy dzisiaj oglądać. Ale 
powołujecie się państwo na wysokości, powołujecie się państwo na 
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opinie prof. Januszajtisa, bo jest rzeczywiście w tym mieście grupa osób, 
która chciałaby zakonserwowania dawnego układu tego miejsca                   
w Gdańsku, ale chciałbym zwrócić uwagę, Ŝe teŜ jest silna grupa osób, 
która chciałaby, oczekiwałaby, by w tym miejscu powstała nowoczesna 
architektura, z której nasze pokolenie mogłoby być dumne. I w tym 
kontekście, chciałbym powiedzieć, Ŝe w pełni wspieram działania władz 
miasta, jeśli chodzi o konsekwencje. Wiesiek Kamiński odnosił się do 
kolejnych przystąpień do planów, do kolejnych analiz przeprowadzanych, 
owszem, tak, chciałbym państwu podziękować za tę konsekwencję, 
którą państwo macie w realizacji tego projektu, dlatego, Ŝe trzeba 
oczywiście mieć świadomość zmian koniunkturalnych, zmian 
gospodarczych, nie moŜna być ślepym na to, co w tym otoczeniu się 
dzieje, więc prosiłbym abyśmy przy uchwalaniu tego planu myśleli o tym, 
co pozostawiamy dla przyszłych pokoleń, a nie patrzyli cały czas                 
w przeszłość. Dziękuję bardzo.  
 
Radna – ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
Ja chciałam zadać pytanie, nie wiem czy pan dyrektor Piskorski będzie 
właściwym adresatem, moŜe pan prezydent Bojanowski, chciałabym 
zapytać czy zapisy tego planu powstały, rozumiem, pod wpływem 
naszych dotychczasowych doświadczeń, doświadczeń, które niestety 
jeszcze nie doprowadziły do zagospodarowania Wyspy Spichrzów. 
Dziękuję.   
 
Radny – DARIUSZ SKŁOODKOWSKI  
Ja muszę tylko ad vocem do słów radnego Wieckiego, o historyczności 
Wyspy spichrzów, dlatego, Ŝe ona została przekopana, kanał nowej 
Motławy został przekopany pod k. XVI w. W historii współczesnej miasta 
Wyspa Spichrzów dłuŜej nie była niŜ była, jest tworem zupełnie 
sztucznym, gdyŜ wynika on z zabiegów melioracyjnych. Dziękuję 
uprzejmie.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Tak naprawdę to wiarygodność tej propozycji jest taka sama, jak 
poprzednich, to trwa juŜ 12 lat i moim zdaniem dopóki nie zmieni się 
zespół i sposób myślenia teŜ o planowaniu, to to się nie zmieni,                    
w związku z powyŜszym, ja osobiście nie zamierzam głosować 
przeciwko temu planowi, ale absolutnie nie wierzę, Ŝeby ten zespół 
planistów i raz na 4 lata tzw. korekta, która jest dokonywana, przyniosła 
cokolwiek, więc jeŜeli chcemy zmienić Wyspę Spichrzów, zmieńmy 
najpierw zespół się zajmujący tą Wyspą.   
 
Radna – JOLANTA BANACH  
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Ja nie bardzo rozumiem, o co chodziło panu radnemu Grzelakowi, 
powiem tylko tak, Ŝe dla kaŜdego pokolenia wydaje mi się bardziej 
poŜądane i racjonalne byłoby zrenacjonalizowanie Wyspy Spichrzów             
a sprywatyzowanie tego szkaradztwa ECS.  
 
Radny – KRZYSZTOF WIECKI  
Ja chciałem powiedzieć Piotrowi Grzelakowi, Ŝe ja na nikogo się nie 
powoływałem, tego w wypowiedzi mojej Piotrze nie usłyszałeś, natomiast 
jeŜeli chodzi o to, co Darek Słodkowski powiedział, to chcę powiedzieć 
tylko tyle, Ŝe jak się cofniemy do neolitu, najprawdopodobniej Gdańska 
by jeszcze nie było, bo byśmy byli w wodzie, dziękuję.  
 
Radny – MAREK BUMBLIS  
Ja chciałem zwrócić uwagę na to, Ŝe wprawdzie długotrwałości działań 
związanych z Wyspą Spichrzów jednak coś tam się realizuje, chciałem 
zwrócić uwagę na nabrzeŜa, moŜe dobrze się dzieje,  Ŝe te nabrzeŜa 
dają taką nadzieję i dobrą bazę do kubatury, która powstanie na  Wyspie 
Spichrzów, a co do samego planu, jest na pewno rozsądnym 
kompromisem wszystkich głosów, które przed chwilą wysłuchaliśmy              
i właściwe złoŜenie, to jest wysoko nakładowy projekt, wszystko, co 
najlepsze jest dobre dla Gdańska i dla Wyspy Spichrzów będzie 
najlepsze, cięŜko będzie znaleźć inwestora, ale moŜe okazać się, Ŝe 
warto było poczekać. Dziękuję.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Panie przewodniczący, wysoka rado, zawsze mamy problem                        
w urbanistyce, konfliktu celów krótkookresowych i długookresowych, pan 
radny jest zadowolony, Ŝe, pan radny Bumblis, Ŝe nie została ta Wyspa 
zabudowana, poniewaŜ to na ciągle pozostawia szansę na odbudowę 
czy realizację tam nowych funkcji i nowej substancji, ale oczywiście 
równie uprawniony pogląd jest, Ŝe to trwa za długo i  Ŝe naleŜało było 
Wyspę Spichrzów odbudować. Tutaj nie ma dobrego rozwiązania                   
i niewątpliwie stan obecny jest taki od 70-60 lat się utrzymujący, Ŝe na 
północnym cyplu są ruiny, nie jest to bardzo reprezentacyjne miejsce, 
choć te ruiny są historyczne. DuŜo gorzkich słów usłyszeliśmy od pana 
radnego Kamińskiego, ale kwestia realności plany, na czy gdyby przyjąć, 
Ŝe celem tutaj bezwzględnym jest szybkie pozyskanie inwestora i szybka 
zabudowa, bo wtedy by plan się okazał realistyczny, to naleŜałoby nic 
nie ustalać, czyli wszystko dopuścić, bo wtedy dla inwestora na pewno 
będzie to dogodna formuła. Tutaj mamy oczywiście sytuację wpisu do 
rejestru całego obszaru śródmieścia Gdańska i poszczególnych 
obiektów na Wyspie Spichrzów, więc tutaj ciągle jesteśmy w pewnej 
dychotomii celów ochronnych i celów rozwojowych i to nie jest sytuacja 
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jakaś wyjątkowa, to jest sytuacja typowa w urbanistyce, tę równowagę 
próbujemy znaleźć, na tyle, Ŝeby zachować te elementy historyczne, 
które przetrwały, ale równocześnie dopuścić nową zabudowę o nowych 
funkcjach, poniewaŜ z całą pewnością to nie ma Ŝadnego sporu, Ŝe nie 
będą to odbudowane spichrze, które magazynowały zboŜe czy inne 
ładunki portowe. Ta funkcja juŜ tutaj minęła, więc my musimy 
zastosować plan, do takich funkcji, które współcześnie znajdą 
zapotrzebowanie w mieście. rekonstrukcja, to odpowiadam pani radnej 
Banach, rzeczywiście jest lekko passe, z teorii rewitalizacji, za czasów  
Violet – le - Duca uwaŜało się, Ŝe naleŜy zabytki odbudować, nawet nie 
tylko odtworzyć, ale zbudować to, co np. średniowieczni budowniczowie 
mieli zamiar uzyskać, ale nie zdąŜyli, bo im zabrakło pieniędzy np. i na 
tej zasadzie zostały zbudowane, tak w tej chwili bardzo podziwiane                    
w XIX w. szczyty katedry kolońskiej. Ale to minęło i teraz godzimy się na 
odbudowę tylko, rekonstrukcję tylko tych obiektów, które bardzo silnie 
społecznie i psychologicznie są wbudowane w świadomość 
społeczeństwa. I to nie dotyczy Wyspy Spichrzów, natomiast to 
dotyczyło np. zamku warszawskiego królewskiego, który został 
zniszczony w czasie wojny całkowicie i mimo, Ŝe reliktów było mało, 
zdecydowano się na odtworzenie. Więc tutaj w tej chwili współczesna 
doktryna jest taka, Ŝe budujemy substancję w spółczesnych formach 
architektonicznych a natomiast te relikty, np. fundamenty czy niŜsze 
części murów pozostają zachowane, to są to relikty, które się jakoś 
wkomponowuje we współczesną architekturę i zdolni architekci robią to 
bardzo sprawnie i mamy na świecie wiele takich przypadków, a tu, jeśli 
chodzi o Wyspę Spichrzów, propozycje wynikające z róŜnych konkursów 
równieŜ dają dobrą nadzieję na takie potraktowanie np. tych spichrzów 
Daleka Droga 1 i 2, które są na samym cyplu Wyspy Spichrzów, taki 
projekty, wizualizacje były pokazywane. Oczywiście te zmiany, proszę 
państwa, pani radna Dulkiewicz się pytała czy one wynikają                         
z dotychczasowych doświadczeń, jak najbardziej, po to poluźniamy 
rygory i w części dotyczącej funkcji, nie formy przecieŜ, bo jak 
powiedziałem, co do formy, wszystkie ustalenia są przeniesione                     
z poprzedniego planu, więc rezygnacja z parkingu, bardzo kosztownego 
parkingu ogólnodostępnego i dopuszczenie większego udziału w funkcji 
mieszkaniowej jest właśnie reakcją na brak pozyskania inwestorów w 
tym poprzednim rozdaniu. Ja chcę przypomnieć, Ŝe zarówno ten niski 
poziom powierzchni mieszkaniowej w palnie obowiązującym, jak i ten 
parking na 500 miejsc ogólnodostępnych wynikał z opcji Polnordu, czyli 
teŜ inwestora, ale koniunktury się zmieniają, prezesi się zmieniają, więc 
dlatego musimy z planami nadąŜać. W tym sensie mówiłem, Ŝe uwagi 
zarówno rady dzielnicy jak i Towarzystwa Opieki nad Zabytkami nie są 
do tego planu, poniewaŜ one dotyczą wyłącznie elementów ochrony 
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dziedzictwa, a ochrona dziedzictwa w tym planie nic się nie zmienia w 
stosunku do planu obowiązującego, zmiany dotyczą tylko funkcji, czyli           
z tego wniosek był taki, Ŝe te uwagi naleŜało było złoŜyć 4 lata temu, jak 
był poprzedni plan uchwalany, bo wtedy wykuwały się zasady ochrony 
dziedzictwa kulturowego. Proszę państwa, mam nadzieję, ale nie mam 
teŜ gwarancji, Ŝe nie będziemy ku obrzydzeniu radnego Kamińskiego 
jeszcze raz zmieniać tego planu, będziemy tak długo go zmieniać aŜ uda 
się pozyskać inwestorów i zabudować ten teren. Dziękuję.  
 
Radna – MAŁGORZATA CHMIEL  
Ja chciałam podkreślić to, co pan dyrektor zresztą był uprzejmy 
powiedzieć przed chwilą, Ŝe duŜą zaletą tego planu jest likwidacja tego 
parkingu naziemnego na 500 samochodów, poniewaŜ wielu inwestorów 
do wszystkich państwa radnych, przez wiele lat, do prawie wszystkich 
państwa radnych przez wiele lat się zwracało, oczywiście do tych 
radnych, którzy byli zainteresowani tematem, z uwagą, Ŝe jest to 
inwestycja, która jest mało opłacalna i mało moŜliwa tutaj do 
zrealizowania. Poza tym  najwaŜniejszą sprawą przy likwidacji tego 
parkingu dla mnie osobiście jest to, Ŝe będzie to ograniczenie, wymusi to 
ograniczenie ruchu samochodowego na północnym cyplu Wyspy 
Spichrzów, po prostu nie będzie gdzie parkować, nie będzie moŜliwości 
w związku z tym wprowadzenia większej ilości samochodów na ten 
cypel. A chcielibyśmy wszyscy, Ŝeby ta część naszego miasta Ŝyła w 
parterze, Ŝeby były tam usługi i Ŝeby  tam chodzili ludzie a nie jeździły 
samochody, takŜe to jest podstawowa zaleta tego nowego planu. 
dziękuję bardzo.  
 
Radny – MIROSŁAW ZDANOWICZ  
Ja chciałem tylko się odnieść do wypowiedzi pana Kamińskiego, mam 
odwrotne akurat zdanie na temat zespołu i BRG, chociaŜ nieraz 
dochodzi do takich nie bardzo parlamentarnych wypowiedzi, z mojej 
strony np. na posiedzeniu komisji, ale przepraszam zawsze za jakiś tam 
nietakt, ale zespół uwaŜam, jest bardzo ambitny, bardzo dobry, 
rozwojowy i na pewno sobie poradzi, na pewno sobie da radę z tymi 
wszystkimi kwestiami, które tutaj kolega Kamiński się martwi o to. 
Dziękuję.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Muszę powiedzieć, Ŝe nie chciałem się juŜ odzywać, ale wypowiedź 
radnej przewodniczącej KRPiOŚ, która twierdzi, Ŝe zaletą planu jest nie 
stworzenie parkingu, nie stworzenie parkingu jest koniecznością, 
koniecznością obniŜenia kosztów inwestycyjnych, ale na pewno nie jest 
Ŝadną zaletą. Przypominam tylko, Ŝe dwie czy trzy uchwały wcześniej 
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właśnie budowę parkingów przedłuŜaliśmy zwalnianie z podatków od 
nieruchomości z tego powodu, Ŝe ona jest tak kosztotwórcza. Ale nie 
posiadanie parkingów w mieście, nie tworzenie parkingów w mieście 
czasami jest koniecznością jak teraz, w tym przypadku, ale nigdy nie jest 
zaletą.  
 
Radny – DARIUSZ SŁODKOWSKI  
Ze zdziwieniem przyjmuję pogląd, który wytworzył się w dyskusji,                  
o zaleŜności oŜywienia pewnej przestrzeni miasta z dostępnością 
transportu drogowego i parkingów. WskaŜę kilka miejsc w Gdańsku,              
w którym nie mają wysokiej dostępności samochodowej, w ogóle nie 
moŜna do nich wjechać, a przewalają się, mówiąc kolokwialnie albo 
inaczej, w tych miejscach są obecne tłumy ludzi, najprostszy przykład            
z brzegu, Droga Królewska, po której nie moŜna jeździć samochodem, 
chociaŜ czasami niektórzy wytrwali próbują podejmować takie czynności, 
a w okresie letnim trudno tam włoŜyć szpilkę. Jeśli pan dyrektor byłby 
uprzejmy, bo na KRPiOŚ  przedstawiał dane o kosztach budowy 
parkingu i liczbie miejsc parkingowych, co w bardzo prosty sposób 
moŜna było podzielić, ile wynosi koszt budowy jednostkowego miejsca 
parkingowego, nie wiem czy pan dyrektor jest na tą chwilę 
przygotowany, z taką informacją, ale na komisji, przy tym przystąpieniu, 
ale przy poprzednim taką informację przedstawiał. Myślę, Ŝe koszt 
wybudowania jednego miejsca parkingowego unaoczni, jak pokaźna jest 
to inwestycja, w stosunku do efektu.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta  
Proszę państwa, ta dyskusja o tym, który moment historyczny, która się 
na naszej dzisiejszej sesji teŜ przetoczyła i pan prof. Januszajtis takŜe do 
tego nawiązuje, więc ta dyskusja jest dosyć trudna i tu jest pełen spór, 
takŜe historyków, którą datę przyjąć za tą wzorcową. Bo pan prof. 
Januszajtis mówi, Ŝe generalnie trzeba odtwarzać, czy pan Korzeniowski 
jako prezes Towarzystwa Opieki nad Zabytkami, trzeba odtwarzać, ale 
ten konkretny spichlerz Deo Gloria jest niesłuszny, Ŝe ma 30 m,                   
w związku z tym on nie powinie być wzorcem. Proszę państwa, jesteśmy 
tutaj w pewnym napięciu, o tym mówiłem, między potrzebami 
współczesnego inwestowania i wymogami ochrony dziedzictwa 
kulturowego. Większa wysokość zabudowy historycznie uwarunkowana, 
bo właśni ten spichrz, ja nie chcę oceniać, bo główny zarzut do tego 
spichrza jest to, Ŝe niesłuszny architekt go zaprojektował, który później 
się spoufalał z nazistami. Więc to nie jest argument przestrzenny, były 
takie przypadki, Ŝe 33 m spichrze tam stały, w południowej części, 
zrealizowanej, odtworzonej, budynki są 33 m, więc moŜna sobie 
zobaczyć, jak to wygląda i to wygląda bardzo dobrze, a nie bez 



 24

znaczenia jest, Ŝe w 33 m mieści się większa substancja, czyli to zachęci 
takŜe inwestorów. Ja chcę przypomnieć, Ŝe w tej pierzei, bo my teraz 
jesteśmy w zmianie planu dotyczącej wyłącznie gruntu miejskiego, 
natomiast w tej części między ul. Chmielną a NabrzeŜem Motławy, gdzie 
jest prywatny inwestor, ona tam ma 33 m, więc postulat taki, by 
oznaczał, Ŝe by prywatnemu inwestorowi dać więcej niŜ inwestorowi, 
który działa na gruntach miejskich. Ja uwaŜam, Ŝe pierzeja 33 m to jest 
pierzeja solidna, wielkomiejska i dobrze będzie tworzyła waterfront, a na 
pewno lepsza będzie niŜ ruiny czy brak pierzei, jaki mamy w tej chwili.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG  
Dziękuję bardzo. Druk 1202 z autopoprawką. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem? 
 

za    -   23 
      przeciw    -     1 
      wstrzymało si ę   -     6 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1117/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego   Wyspa Spichrzów rejon ulicy Stągiewnej i ulicy 
PoŜarniczej w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu 
 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kiełpinek rejon ulicy Przytulnej i Trasy W-Z                         
w mieście Gdańsku (druk 1194) ;  

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1194 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KRPiOŚ opinia pozytywna.  
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Radny – DARIUSZ SŁODKOWSKI  
Ja przy okazji poprzedniego planu zadałem pytanie, na które nie 
uzyskałem odpowiedzi, więc korzystając z okazji, Ŝe jest teraz czas, to 
bym prosił o odpowiedź w sprawie tych kosztów jednostkowych 
parkingów. Dziękuję.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Pani architekt Kowalska podpowiada mi, nie mamy danych dotyczących 
tego konkretnie parkingu 500 miejscowego, ale inny parking w takich 
trudnych warunkach na 350 miejsc miał kosztować ponad 50 mln zł, czyli 
to są w strukturach zabytkowych niesłychanie kosztowne rozwiązania.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. Kto z pań i panów radnych jest 
za podjęciem?   

za    -   29 
      przeciw    -     1 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1118/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kiełpinek rejon ulicy Przytulnej i Trasy W-Z                         
w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu 
 
 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Oliwa - VII Dwór rejon ulicy Abrahama w mieście 
Gdańsku (druk 1190) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1190 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
jest za podjęciem?  
 

za    -   30 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1119/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Oliwa - VII Dwór rejon ulicy Abrahama w mieście 
Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu 
 
 

8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic Karwieńskiej                        
i Spacerowej w mieście Gdańsku (druk 1191) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1191 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
KRPiOŚ opinia pozytywna.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Panie dyrektorze, ja bym chciała, Ŝeby pan wyjaśnił o co chodzi w tym 
końcowym nieuzgodnieniu z uwag z konserwatorem, czy ten proces 
wyglądał w ten sposób, Ŝe konserwator wydał pozytywną opinię                     
o złagodzeniu  rygorów czyli tam zwiększeniu powierzchni zabudowy, 
intensywności i wysokości, ale w odniesieniu do fragmentu planu, tak? 
Państwo rozszerzyliście to złagodzenie rygorów na całość i wtedy 
konserwator nie wydał zgody na uzgodnienie uwag? Jak to było?  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę państwa, w kilku słowach historia tego przypadku. Do projektu 
planu wpłynęły wnioski inwestorów, zakładające nie wysoką, ale nieco 
wyŜszą parametry, bo to intensywność, wysokość powierzchni, udział 
powierzchni biologicznie czynnej. Te parametry zostały oprotestowane 
przez konserwatora, konserwator zgodził się na nieco niŜsze parametry                 
i te parametry formalnie uzgodnił. Następnie wpłynęła uwaga jednego             
z właścicieli działki, który wykonał jakieś zabiegi przekonywujące 
konserwatora, Ŝe konserwator zgodził się na te pierwotne, wcześniej 
przez niego odrzucone, ale z kolei te podwyŜszone parametry, które 
powodowały większą generację ruchu, zostały odrzucone przez ZDiZ. 
TakŜe zostaliśmy nie na tych, co właściciele chcieli, tylko na tych 
obniŜonych parametrach.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem?  

 
 
za    -   28 

      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     2 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1120/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ulic Karwieńskiej                                  
i Spacerowej w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu 
 
 

9) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Dolna, rejon ulic Krynickiej i Kołobrzeskiej                
w mieście Gdańsku (druk 1192) ;  
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MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1192 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny – SZYMON MOŚ 
Tutaj przy rozpatrywaniu tych uwag jedna z uwag dotyczyła powierzchni 
biologicznie czynnej, która została dość drastycznie zmniejszona, nie 
uwzględniono uwagi w tym zakresie aby tą powierzchnię zwiększyć, 
poniewaŜ opinie, poniewaŜ argumenty przemawiające za tym 
zwiększeniem, czyli tak, jak tutaj jest napisane: „sąsiedztwo terenów 
mieszkalnych i korzystny widok z okien wobec inwestycji Reala przestają 
mieć znaczenie”. Gdyby pan dyrektor mógł wytłumaczyć, dlaczego 
przestały mieć znaczenie te potrzeby mieszkańców, to byłbym bardzo 
zobowiązany.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Panie przewodniczący, wysoka rado, tutaj element udziału powierzchni 
biologicznie czynnej był teŜ elementem analizy, poniewaŜ inwestycje, 
które mają decyzje administracyjne, obejmowały bardzo niski udział 
powierzchni biologicznie czynnej. Jak mówię, tutaj wszędzie jest 
określony udział minimalny i ten udział minimalny został wywiedziony             
z obowiązujących decyzji administracyjnych. Ale moŜna oczywiście 
zrealizować więcej, natomiast nie moŜna tworzyć warunków, Ŝe jednych 
inwestorów traktujemy gorzej niŜ innych,. TakŜe tutaj dla takiej równości 
podmiotów.  
 
Radny – SZYMON MOŚ 
Czyli rozumiem, Ŝe potrzeba dobrego potraktowania inwestora tutaj 
przewaŜa nad ewentualnymi opiniami mieszkańców w związku ze 
zgłaszanymi uwagami co do pewnego komfortu ich Ŝycia ze względu na, 
Ŝe tak powiem, większą powierzchnię biologicznie czynną. Dobrze 
rozumiem, tak?  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Nie było Ŝadnych uwag zgłaszanych przez osoby fizyczne, uwagi 
zgłaszali tylko inwestorzy i oni się domagali, Ŝeby im w planie nie ustalać 
powierzchni biologicznie czynnej wyŜszej, niŜ mają ustaloną w decyzji i to 
Ŝeśmy zrobili. W decyzjach były te decyzje biologicznie czynne 
niesłychanie niskie, ale nie mogliśmy spowodować, Ŝeby skazać miasto 
na płacenie odszkodowań z powodu zaostrzenia warunków 
inwestowania.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
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KRPiOŚ opinia pozytywna. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   24 
      przeciw    -     1 
      wstrzymało si ę   -     6 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1121/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Dolna, rejon ulic Krynickiej i Kołobrzeskiej                
w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu 
 
 
Przerwa techniczna 
 
Po przerwie 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę wszystkich o powrót na salę, proszę o zajęcie miejsc. 
  

10) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie 
Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu  w mieście Gdańsku 
(druk 1195) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1195 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
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No dobrze panie dyrektorze, przedstawił pan interes uczelni, która chce 
na tym zarobić, ale dobrze byłoby, gdyby pan przedstawił interes miasta 
Gdańska i proszę nie mówić, Ŝe interesem miasta Gdańska to jest 
wyciągnięcie z długów AWF, tylko myślę tu o interesie planistycznym, 
urbanistycznym miasta Gdańska.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Interes miasta Gdańska polega na zainwestowaniu względnie 
intensywnym, nawet bardzo intensywnym zgodnie z ideą realizacji 
rozwoju miasta do wewnątrz. To są tereny, które są rozległe i słabo 
wykorzystywane, niezabudowane, ja nie jestem, ja nie wiem nic o długach 
AWFiS, natomiast oceniam, rektor się zna ile mu gruntu jest potrzeba              
a ile mu nie jest potrzeba. Natomiast na pewno nie jest w interesie 
miasta, Ŝeby te tereny leŜały odłogiem, nie były wykorzystywane albo były 
wykorzystywane ekstensywnie. Jak zostaną zabudowane, to mieszkańcy 
Gdańska uzyskają mieszkania, przedsiębiorcy Gdańska uzyskają lokale 
uŜytkowe do prowadzenia biznesów a miasto Gdańsk uzyska podatki od 
terenów zabudowanych.  
 
Radny – KRZYSZTOF WIECKI  
Panie dyrektorze, jestem mocno zdziwionym Ŝe się pan miastem nie 
interesuje i pan nic nie wie o długach AWF, bo o tym prasa lokalna                  
i telewizja bardzo głośno w ostatnim czasie mówiły i mocno się tutaj tym 
dziwię. Ja się tylko zastanawiam nad tym, kiedy, w jakim czasie AWF 
wystąpi do miasta o przekazanie gruntów, bowiem nie będzie miało się 
jak się rozwijać. Tutaj przystępujemy na razie do miejscowego planu, ale 
wyraźnie jest zapisane Ŝe działalność usługowo-mieszkaniowa ma być           
w tej południowej części. Jest to teren, który AWF jakiś czas temu 
otrzymał na swoją statutową działalność, ta działalność zostanie 
ograniczona, teren tej działalności zostanie ograniczony, ze względu na 
to, co tam powstanie w tej południowej części, za jakiś czas będzie chciał 
się AWF rozbudować i nie będzie miał gdzie i wtedy do miasta na pewno 
wystąpi o przekazanie jakiejś działki. Jest to tak, jak powiedział Wiesław 
Kamiński, działalność miasta, tzn. zysk miasta Gdańska, gzie tu jest zysk 
miasta Gdańska, bo to, o czym pan powiedział przed chwilą, to są banały, 
dokładnie. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   23 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     7 
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Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1122/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie Akademii Wychowania 
Fizycznego i Sportu  w mieście Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna rejon ulicy 
Bytowskiej w mieście Gdańsku (druk 1189) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1189 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   30 
      przeciw    -     1 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1123/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna rejon ulicy Bytowskiej w mieście Gdańsku 
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Uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu 
 

12)  o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Klukowo-Rębiechowo rejon ulic 
tzw. Nowej Spadochroniarzy i Telewizyjnej w mieście Gdańsku             
(druk 1185) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1185 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem?   
 

za    -   30 
      przeciw    -     1 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1124/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Klukowo-Rębiechowo rejon ulic tzw. Nowej 
Spadochroniarzy i Telewizyjnej w mieście Gdańsku       
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu 
 

13) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Stare Przedmieście – rejon 
ulicy Lastadia w mieście Gdańsku   (druk 1208) ; 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1208 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
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Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   30 
      przeciw    -     1 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1125/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Stare Przedmieście – rejon ulicy Lastadia w mieście 
Gdańsku    
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokołu 
 

14) w sprawie zasad stosowanych przy nadawaniu nazw ulicom, 
placom i innym terenowym obiektom publicznym oraz drogom 
wewnętrznym w Gdańsku (druk 1187) ;  

 
Radny – MAREK BUMBLIS  
Przedstawił projekt uchwały nr 1187 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Prezydent miasta Gdańska opiniował pozytywnie ten projekt.  
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Dla mnie niezrozumiały jest ten okres 5 lat po śmierci, bo tak naprawdę to 
wola mieszkańców o pamięci tego człowieka powinna być decydująca. 
Nie wiem dlaczego 5 a nie 10, nie 2 lata, a moŜe 30 lat. W ogóle 
wprowadzanie takich kryteriów jest moim zdaniem nadmiernym 
regulowaniem tej sprawy.  
 
Radna – ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
Nie wiem czy adresatem pytania jest przewodniczący Bumblis, chyba nie 
mamy przedstawicieli Wydziału Geodezji, bo chciałabym zapytać o to, co 
się dzieje z takimi wnioskami, które juŜ od wielu lat róŜnymi kanałami 
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spływają do RM czy do KKiP, dotyczącymi właśnie; związkami 
dotyczącymi nadania jakiegoś imienia czy nazwy róŜnym ulicom, placom 
itd.  
 
Radny – MAREK BUMBLIS  
JeŜeli nie ma nikogo z Wydziału Geodezji, to powiem, Ŝe w mieście 
Gdańsku jest taka lista nazw oczekujących patronów przyszłych ulic albo 
nazw, które mają stać się patronami ulicy, oczekujących, które liczy około 
100 nazwisk albo 100 róŜnego rodzaju zdarzeń czy podmiotów, które 
mają zostać, których nazwą ma zostać nazwane ulice. O wiele więcej jest 
propozycji nazewnictwa niŜ moŜliwości do skonsumowania w mieście 
Gdańsku. to tylko tyle, ile chciałem powiedzieć, równieŜ dlatego w pewien 
sposób dyscyplinujemy, Ŝeby te propozycje miały szersze poparcie 
społeczne. A dlaczego 5 lat? Bo to swego rodzaju zwyczaj w RMG, kilka 
lat temu, dwie, trzy kadencje temu, gdy odeszli nasi koledzy, pani radna 
Alina Pienkowska, pan radny Eugeniusz Andrzej Węgrzyn, to takie hasło 
padło i w ich przypadku było to 5 lat, skoro santo subito w kościele 
katolickim oznacza wiele lat w przypadku osoby świętej, wydaje mi się 
okres potrzebny refleksji i zadumy, więc równieŜ moŜe tak być                      
w przypadku miasta Gdańska. Poza tym, chciałem zauwaŜyć, Ŝe projekt 
uchwały przewiduje inicjatywę 18 radnych, komisji czy prezydenta w tym 
zakresie, dotyczy to naprawdę takich osób największych albo 
przypadków, w których RM, miasto Gdańska uzna, Ŝe powinien ten okres 
być znacznie skrócony.  
 
Radny – SZYMON MOŚ  
Tak, to stosunkowo proste uzasadnienie, ale jak wchodzimy w tematy 
santo subito, to obawiam się, Ŝe moŜna więcej szkody niŜ poŜytku zrobić 
tej uchwale. Źródłem tych 5 lat jest oczywiście, tak, jak pan 
przewodniczący powiedział, uzus, najzwyklejsza rzecz, którą doktryna 
prawa, chętnie panu radnemu Kamińskiemu w przerwie wytłumaczę, od 
lat wielu, dziesiątek lat, setek, uznaje uzus jako jedno ze źródeł prawa,             
w niektórych krajach nawet niemodyfikowanego. Więc taką cezurę 
komisja, podczas zresztą bardzo dobrej dyskusji nad tą uchwałą, takŜe z 
przedstawicielami klubu opozycyjnego, bardzo konstruktywną przyjęła. 
Natomiast tak, jak teŜ pan przewodniczący powiedział, istnieje moŜliwość 
nadania i ominięcia tej reguły, nadania imienia ulicy przed upływem tych                        
5 lat, są 3 podmioty, czy 3 jakby sposoby na to, mówiąc językiem 
niefachowym, Ŝeby dokonać takiego nadania i to jest albo inicjatywa 
prezydenta albo inicjatywa komisji właściwej do nadawania nazw albo teŜ 
wniosek grupy 18 radnych, co w sposób oczywisty wynika z tego, Ŝe ta 
większością moŜna i tak kaŜdy druk wprowadzić na sesję, jest to po 
prostu większość umoŜliwiająca tego typu postępowanie z kaŜdym 
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drukiem. I biorąc pod uwagę ustawowy obowiązek radnego gminy, w tym 
wypadku miasta na prawach powiatu, utrzymywania stałego kontaktu             
z wyborcami, jestem przekonany, Ŝe kaŜdy na tej sali wsłuchując się                        
w głos swoich wyborców, mieszkańców w ogóle, bo tak w zasadzie jest 
ten obowiązek sformułowany, na pewno będzie w stanie wychwycić 
newralgiczną prośbę społeczną, dotyczącą tego okresu, skrócenia tego 
okresu albo pominięcia go zupełnie. I wreszcie, jeśli chodzi o sprawę 
oczekujących nazw, to rzeczywiście tutaj podzielam zupełnie to pytanie            
i troskę  koleŜanki radnej Dulkiewicz, między innymi jedną z powodów 
przygotowania tej uchwały jest właśnie to, Ŝe ten bank nazw jest dość 
duŜy, znajdują się tam niezwykle szlachetne propozycje, w związku z tym 
aby usystematyzować w jakiś sposób i umoŜliwić nadawanie tych nazw 
nie na dziko, tzn. nie mówię, Ŝe do tej pory tak było, Ŝe to było dzikie, ale 
rzeczywiście było tak, Ŝe przychodzili róŜni wnioskodawcy, cięŜko było 
tłumaczyć tą kolejkę długą, cięŜko było tłumaczyć zasady postępowania, 
które wynikały z pewnego zwyczaju do tej pory przyjętego, więc taka 
kodyfikacja, czy próba takiej kodyfikacji pomoŜe takŜe w tym zakresie             
i będziemy mogli spokojnie procedować, korzystając z tych nazw 
zgromadzonych w banku, więc to na pewno jest próba warta podjęcia, 
przy pewnym oczywiście ryzyku, którym jest obarczona, o którym mówił 
pan przewodniczący na początku, czyli róŜnej praktyki a w zasadzie 
sytuacji, w której wojewoda jeden i ten sam jedną uchwałę dopuścił, 
drugą uchylił, poprzez swoje, rozumiem oczywiście działając słuŜby, które 
mu to gdzieś tam przygotowały, więc podejmujemy tą próbę pełni dobrej 
intencji i mam nadzieję, Ŝe będzie dobrze słuŜył ten akt prawa sprawom 
Gdańska.   
 
Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Właśnie, tworzenie rygorów, które nie mogą być skuteczne, a jeszcze              
w argumentacji przeciwko, pokazywanie drogi, jak ją omijać, moja się            
z celem. Po co tworzyć rygory, które nie mogą być czy niekoniecznie są 
skutecznymi rygorami. Tu jest ten problem.  
 
Radny – MAREK BUMBLIS  
Panie przewodniczący, wysoka rado, takie zasady są potrzebne, 
wykazała to dyskusja, nasza praktyka prac w komisji, wyartykułowane 
stanowisko przez pana dyrektora Koczota. Jest łatwiej wtedy wprowadzać 
pewne normy, porządkuje się zasady, które przyświecają stosowaniu 
nazewnictwa, dziękuję bardzo.  
 
Radny – SZYMON MOŚ  
Jest znacząca, powiedziałbym kolosalna róŜnica pomiędzy ominięciem 
przepisu prawa czy, co moŜe nastąpić np. przez skorzystanie z innego 
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zapisu, który ma za zadanie osiągnąć cel ustawowo chroniony,                     
a pomiędzy zastosowaniem trybu szczególnego, w tym zakresie ten tryb 
szczególny został oczywiście przewidziany, ja nie jestem tutaj 
jednoosobowo, nie czuję się upowaŜniony do wartościowania czy 
podawania przykładów, ale moŜna rzeczywiście wyobrazić sobie 
sytuację, kiedy ktoś, kiedy pojawi się propozycja rzeczywiście 
zasługująca na ominięcie tego 5 letniego trybu, tak, jak było np.                     
w przypadku Vaclava Havla, gdzie Ŝeśmy od tego zwyczaju odstąpili               
i nazwiska równie szlachetnego, ale jednak nie aŜ tak w powszechnym 
odbiorze, np. co do swojego zasięgu wartego upamiętnienia, gdzie te 5 lat 
takie nazwisko, jako regułę powinno ten okres 5 letniej karencji odczekać, 
więc mówienie, Ŝe to jest prawo, którego się nie da wyegzekwować, to 
jest nieznajomość tematu, bardzo Ŝałuję, Ŝe  tej dyskusji nie mieliśmy na 
komisji, mógłbym wtedy się jeszcze więcej, nie chciałbym tu po prostu 
zabierać po prostu czasu, mógłbym jeszcze troszeczkę wykładu 
przeprowadzić, ale to nie jest prawo, które jest nie egzekwowalne, to 
prawo jest absolutnie egzekwowalne,  więcej, dotychczasowe 
doświadczenie tej i poprzednich, jak słyszę od kolegów starszych, 
kadencji, przemawia za tym, Ŝe ta uchwała powinna zostać przyjęta, 
zresztą ona w wielu swoich zapisach, tak, jak powiedziałem, ze względu 
na uzus, który był przyczyną jej powstania, juŜ funkcjonuje i sprawdza się 
bardzo dobrze. Dlatego proponuję zakończyć jałowe dyskusje, bo 
naprawdę dobra dyskusja konstruktywna, praca na komisji powoduje, Ŝe 
powinniśmy tą uchwałę podjąć a nie wymyślać teraz, jeszcze nie zupełnie 
wiedząc, o czym się mówi.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Kto z pań i panów jest 
za podjęciem?  
 

za    -   30 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1126/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
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w sprawie zasad stosowanych przy nadawaniu nazw ulicom, placom                
i innym terenowym obiektom publicznym oraz drogom wewnętrznym             
w Gdańsku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu 
 

 
15) w sprawie wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich 

przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2014                   
(druk 1200);   

 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawił projekt uchwały nr 1200 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KSiT, KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1127/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 
w sprawie wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych 
do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2014                    
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu 
 

16) w sprawie zmian w załączniku Nr 1 do uchwały Nr 
XLVII/1051/13 Rady Miasta Gdańska z dnia 16 grudnia 2013r.             
w sprawie uchwalenia "Regulaminu udzielania dotacji celowych na 
zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną" 
(druk 1207) ; 

 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
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Przedstawił projekt uchwały nr 1207 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ, KSiB opinia pozytywna.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Panie dyrektorze, pan tak sprytnie przeszedł nad uzasadnieniem zmian 
jako pozytywnych i wychodzących naprzeciw duŜemu zainteresowaniu 
korzystania z tych dotacji, ale prawda jest trochę smutniejsza. Kiwa pan 
głową, w grudniu obniŜyliśmy dotację dla osób fizycznych na instalację 
kolektora słonecznego przypominam, teraz de facto zwracam państwa 
uchwałę, Ŝe ta uchwała równieŜ oznacza obniŜenie dotacji, poniewaŜ            
w kategorii zmiana ogrzewania z węglowego na ekologiczne 
przedsiębiorcom, innym podmiotom oraz osobom prawnym zmniejsza 
dofinansowanie z maksymalnie 10 na 4 tys. zł. to samo dzieje się                   
w obszarze dotyczącym dotacji na instalacje kolektora słonecznego.    
Tutaj przedsiębiorcy, osoby prawne z 10 tys. moŜliwych przechodzą na               
2 tys. moŜliwych, teraz dotacja na utylizację odpadów azbestowych, 
dokładnie to samo. TeŜ mamy zmniejszenie dotacja dla przedsiębiorców  
i dla osób prawnych, wyrzucamy w ogóle inne podmioty, co oznacza, Ŝe 
np. organizacje pozarządowe nie posiadające osobowości prawnej nie 
będą mogły skorzystać z tego dobrodziejstwa. Więc de facto pogarszamy 
warunki tej dotacji i dlatego ja bym prosiła, moŜe to nie jest miejsce tu             
i teraz, bo nie wszyscy radni są tym tematem zainteresowani, a on jest 
bardzo waŜny w moim przekonaniu i warto nie mieć tu węza w kieszeni, 
moŜe byśmy poprosili, jakby pan przewodniczący był łaskawy, pana 
dyrektora o takie podstawowe informacje dotyczące efektywności tych 
rozwiązań, ilu jest chętnych, czy pieniędzy starcza, ile wniosków nie 
rozpatrzonych, bo my niestety ograniczamy po pierwsze krąg podmiotów 
uprawnionych do tych dotacji, a po drugie jednak zmniejszamy dla kilku 
podmiotów maksymalne moŜliwe poziomy tej dotacji. Dziękuję bardzo.  
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
JuŜ pani odpowiem. Pani radna, tak, jest to prawda, co pani tutaj 
zauwaŜyła, Ŝe faktycznie zmniejszamy z przedsiębiorców, równujemy            
z osobami fizycznymi, dlaczego? Mamy obecnie takie dwa wnioski, Ŝe 
jest dwóch właścicieli domków jednorodzinnych, typowych domków, 
którym właściciel legitymuje się tym, Ŝe ma sklep internetowy 
zarejestrowany czy inną drobną działalność, zgodnie z regulaminem 
musimy go zaklasyfikować jako przedsiębiorcę i pytanie jest, czy mamy 
mu udzielić w związku z tym dotację, poniewaŜ posiada rzekomy sklepik 
internetowy, 10 tys. zł, czy zrównać z innymi?  My uwaŜamy, Ŝe naleŜy 
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zrównać z innymi, a obsługiwać jak największą ilość mieszkańców 
domków jednorodzinnych. Taka odpowiedź.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Jakby moŜna było prosić panie dyrektorze o taką informację, dotyczącą 
zapotrzebowania, wniosków nie załatwionych, odrzuconych, dynamiki 
wzrostu tych wniosków itd. a jeśli chodzi o przedsiębiorców, to są 
sposoby, Ŝeby jednak doprecyzować, którzy z nich mieliby prawo do tych 
większych dotacji, np. metraŜowe jakieś kryteria nieruchomości, choćby, 
dziękuję.  
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
Pani radnej udzielę takiej odpowiedzi pisemnej, natomiast zamierzamy 
indywidualnie dotrzeć w tym roku do właścicieli domków jednorodzinnych 
z informacją, Ŝeby jak najwięcej w tym roku obsłuŜyć mieszkańców                 
i udzielę takiej odpowiedzi.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Czyli odpowiedź będzie na piśmie, dla pani radnej. 
Dziękuję, więcej głosów  nie ma w dyskusji. Kto z pań i panów radnych 
jest za podjęciem?   

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr L/1128/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie zmian w załączniku Nr 1 do uchwały Nr XLVII/1051/13 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie uchwalenia 
"Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną 
środowiska i gospodarką wodną" 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu 
 

17) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego                     
(druk 1183) ; 
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TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KPGiM opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   29 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr L/1129/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu 
 

18) w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego                  
(druk 1184) ;  

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KPGiM opinia pozytywna. Nie ma głosów w dyskusji. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   29 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwał ę Nr L/1130/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu 
 

19) w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 
jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej 
polityki kulturalnej Miasta (druk 1196) ;  

 
ANNA CZEKANOWICZ-DR ĄśEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1196 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KKiP, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 
 
 

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr L/1131/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki 
kulturalnej Miasta 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokołu 
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20) w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska 
konsultacji społecznych projektu dokumentu Gdańsk 2030 Plus 
Strategia Rozwoju Miasta (druk 1204) ; 

 
KATARZYNA DROZD – WI ŚNIEWSKA – zast ępca Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1204 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Projekt opiniowały wszystkie komisje, opinie wszystkich są pozytywne.  
 
Radny – MACIEJ KRUPA  
Bardzo się cieszę, Ŝe na dzisiejszej sesji podejmujemy tą uchwałę, cieszę 
się, Ŝe zupełnie niestandardowy proces prac nad projektem strategii 
rozwoju miasta Gdańska kończy się konsultacjami społecznymi, 
zachęcam wszystkich państwa do tego, Ŝeby tak, jak do tej pory, 
uczestniczyliście aktywnie w powstawaniu tego projektu, aktywnie 
zachęcać mieszkańców, ale nie tylko mieszkańców do konsultacji 
projektu, który dzisiaj moŜemy przedstawić. Mówię, Ŝe nie tylko 
mieszkańców, bo rośnie w nas wszystkich świadomość tego, Ŝe Gdańsk 
nie jest samotną wyspą, Ŝe funkcjonujemy w ścisłym powiązaniu z całym 
obszarem metropolitalnym, stąd zaproszenie do konsultacji nie tylko 
mieszkańców Gdańska, ale wszystkich tych, którym kierunki rozwoju 
Gdańska i całej metropolii leŜą na sercu jest bardzo istotne, ja ze swojej 
strony w dniu dzisiejszym juŜ taki pierwszy akcent konsultacyjny 
wykonałem wspólnie z Tadeuszem Szemiotem – przewodniczącym klubu 
radnych PO w Radzie Miasta Gdyni. Mam nadzieję, Ŝe będzie to teŜ 
inspiracją do działań, które państwo podejmiecie. Dziękuję ślicznie.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Chciałam zapytać panią dyrektor, w jaki sposób będą uwzględniane 
wyniki konsultacji. Czy jeśli pojawi się pewna tendencja, tendencja 
poglądów co do określonych celów i kierunków rozwoju, to czy będzie to 
w jakiś sposób dla autorów strategii wiąŜące i czy będziecie państwo, 
pytam juŜ o metodologię, czy będziecie właśnie z tych uwaga starali się 
nazwać, ukonstruować tendencję?  
 
KATARZYNA DROZD – WI ŚNIEWSKA – zast ępca Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej  
Tak, jak najbardziej, zostanie powołany zespół konsultacyjny i kaŜdą 
uwagę będziemy indywidualnie rozpatrywać i uwzględniać bądź nie,            
z uzasadnieniem i na pewno powstanie taki raport z konsultacji, takŜe teŜ 
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będzie moŜna dokładnie przeanalizować, które uwagi zostały 
uwzględnione a które nie.  
 
Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK  
Ja tylko chciałem uzupełnić i poinformować koleŜankę radną, Ŝe w tej 
chwili o ile juŜ mamy, Ŝe tak powiem zarys taki fundamentalny strategii, to 
teŜ konsultacje będą słuŜyły temu, Ŝeby wyniki tych konsultacji 
ewentualnie wykorzystać przy tworzeniu programów operacyjnych, które 
będą jakby załącznikiem do strategii i tam wtedy znajdą odzwierciedlenie, 
mam nadzieję, właśnie wyniki tychŜe konsultacji. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr L/1132/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji 
społecznych projektu dokumentu Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju 
Miasta 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokołu 
 

21) w sprawie wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka             
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku              
(druk 1193) ;  

 
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Przedstawił projekt uchwały nr 1193 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
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Dziękuję bardzo. KPGiM, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr L/1133/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku               
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokołu 
 

22) w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych Samorządowy Zakład BudŜetowy w Gdańsku na 
2014 rok (druk 1199) ; 

 
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Przedstawił projekt uchwały nr 1199 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KPGiM opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów jest za podjęciem druku?  
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwał ę Nr L/1134/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
Samorządowy Zakład BudŜetowy w Gdańsku na 2014 rok 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu 
 

23) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg 
publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na 
cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 
i ochroną dróg (druk 1197) ;  

 
ŁUKASZ PODSIADŁOWSKI – Zarz ąd Dróg i Zieleni  
Przedstawił projekt uchwały nr 1197 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KPGiM, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem druku?  
 

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 

Uchwał ę Nr L/1135/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, 
których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane            
z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 27  do niniejszego protokołu 
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23 A) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej (druk 1213 + autopoprawka); 

 
 
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Przedstawił projekt uchwały nr 1213 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Opinii komisji nie ma, poniewaŜ nie zdąŜyły opiniować, 
wcześniej odbyły się komisje, zanim ten druk trafił.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Panie dyrektorze, kto nie wypełni deklaracji, nie będzie płacił niŜszej 
stawki. Teraz tak, jeśli chodzi o wspólnoty mieszkaniowe i spółdzielnie, 
problemu z przekazaniem informacji nie ma, poniewaŜ administracja 
spółdzielni, zarządcy wspólnot przekaŜą te informacje mieszkańcom. 
MoŜe być problem z domkami jednorodzinnymi, czy planujecie tutaj 
państwo jakiś rodzaj bezpośredniego skomunikowania się w właścicielami 
nieruchomości, tak, jak to było poprzednio, czyli krótko mówiąc, czy 
dostaną oni te informacje, Ŝe mają wypełnić deklarację, bo jak nie będą 
wiedzieli, to w wielu przypadkach będą płacić tę wyŜszą stawkę.  
 
DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Panie przewodniczący, szanowni państwo, tak, oczywiście, jest 
przygotowywana kampania informacyjna, jest przygotowywany druk 
nowej broszury. W przyszłym tygodniu będą dwa spotkania z zarządcami 
nieruchomości ze spółdzielczością mieszkaniową, natomiast tak, jak pani 
radna słusznie zauwaŜyła, domki jednorodzinne trzeba potraktować 
szczególnie, w związku z tym tam informacja będzie dostarczana                  
w sposób bezpośredni, takie jest załoŜenie pracy ZDiZ. W sposób 
bezpośredni, poprzez dostarczenie jakby do domu informatora wraz             
z drukami deklaracji do wypełnienia. Natomiast nie zakładamy 
oczywiście, Ŝe my będziemy tym osobom wypełniać deklarację, chyba, Ŝe 
one trafią do biura obsługi klienta i tam uzyskają taką pomoc. Chcę teŜ 
tutaj wskazać, Ŝe ta oczywista pomyłka pisarska nie dotyczy stawek dla 
osób fizycznych, tylko dla działalności gospodarczej, w druku dla 
działalności gospodarczej znalazł się ten błąd.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
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Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów jest za podjęciem?   
 
 

za    -   25 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1136/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 28  do niniejszego protokołu 
 

24) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta 
Miasta Gdańska (druk 1186) ;  

 
 
Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK  
Przedstawił projekt uchwały nr 1186 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem druku?  
 

za    -   29 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwał ę Nr L/1137/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 
Gdańska 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 29  do niniejszego protokołu 
 

25) w sprawie przejęcia przez Miasto Gdańsk od Miasta Sopot 
zadania bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci 
zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących Nr 6 w Gdyni (druk 1182) ;  

 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1182 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KE, KSSiOZ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   30 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1138/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie przejęcia przez Miasto Gdańsk od Miasta Sopot zadania 
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci 
zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
Nr 6 w Gdyni 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 30  do niniejszego protokołu 
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26) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2014/2015 granic 
obwodów  szkolnych publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych na terenie miasta Gdańska (druk 1201) ; 

  
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1201 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KE opinia pozytywna.  
 
Radny – ADAM NIERODA  
Chciałem się tylko spytać pani prezydent czy są jakieś większe zmiany           
w porównaniu z tym jeszcze obecnie trwającym rokiem szkolnym, czy 
jakaś szkoła zyskała teren obwodu, jakaś straciła? 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Nie, to są tylko kosmetyczne rady, poniewaŜ sieć szkół nie zmieniła się          
w sposób zasadniczy, w związku z tym zasadniczych zmian nie ma, tylko 
to, co doszło, w sensie dobudowanych domów do obwodów i tyle.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Ja bym chciała zapytać, pani prezydent, czy poprosić, Ŝeby pani tak                 
w jednym zdaniu zilustrowała te przejścia z obwodów do szkoły na ulicy 
Azaliowej.  
 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Przejścia z obwodów do ulicy Azaliowej nie mogą być w tej chwili 
pokazane w tej uchwale, dlatego, Ŝe szkoła na Azaliowej tak naprawdę 
jeszcze nie istnieje, dopiero w momencie powołania szkoły moŜna 
określić jej rejon, natomiast rodzice z tych miejsc, które 
najprawdopodobniej znajdą się w obwodzie szkoły na Azaliowej, są 
poinformowani, zarówno w szkołach, w których obwodzie ich miejsce 
zamieszkania w tej chwili się mieści, Ŝe jeśli podejmą taką decyzję, to ta 
decyzja oczywiście jest moŜliwa do podjęcia, proszeni są jedynie o to, 
Ŝeby  zechcieli zadeklarować wstępnie czy będą mieć taką wolę czy nie, 
Ŝeby orientować się w szkołach tych, które w tej chwili mają te ulice w 
obwodzie, jaka będzie ewentualna przyszłość wrześniowa dla tych szkół, 
natomiast decyzja oczywiście jest decyzją moŜliwą do podjęcia do                 
31 sierpnia i tutaj nic się wydarzyć nie moŜe, natomiast równieŜ na stronie 
miasta w informacjach dotyczących rekrutacji do szkół to takŜe jest 
przekazane do wiadomości. Przyszła szkoła na Azaliowej równieŜ 
uruchamia swój punkt informacyjny, w którym takŜe rodzice będą mogli 
swój wstępny akces do tej szkoły odnotować i zdobyć wszystkie 
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informacje, które ewentualnie chcą posiadać w tej sprawie. Natomiast 
cały ten obwód pozostał w obwodach szkół dotychczas istniejących                
i mamy nadzieję, Ŝe się ten proces sprawnie odbędzie do końca sierpnia.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Przepraszam, pytam dlatego, Ŝe na komisji dyskutowaliśmy, jakie ulice 
przejdą z obwodu SP 84 do szkoły na Azaliowej i jakie ulice przejdą ze 
szkoły 83 i mieliśmy mieć to juŜ w uchwale, dlatego pytam. Ale jeśli 
jeszcze moŜna, panie przewodniczący, pani prezydent. Otrzymaliśmy 
dzisiaj pocztą mailową podziękowanie za współpracę ze strony pani 
dyrektor Białousów i pana dyrektora Jasińskiego i zarówno w moim 
imieniu, jak i radnego Gierszewskiego chciałam zapytać, czy coś się 
szczególnego wydarzyło, Ŝe prawie całe kierownictwo Wydziału Edukacji 
odchodzi i to w czasie, kiedy mamy do czynienia z naborem uczniów do 
szkół, przesyłaniem arkuszy organizacyjnych, konkursami dyrektorów, 
czy państwo sami złoŜyli rezygnację, to jest dosyć powaŜna sytuacja               
w okresie waŜnym dla szkolnictwa.  
 
Radna – BEATA WIERZBA  
Ja w tej konwencji, co pani radna Banach, poniewaŜ na mieście mówi się, 
w ramach oczywiście plotek, ale mówią to dyrektorzy szkół, Ŝe Wydziału 
Edukacji juŜ jako takiego nie będzie, Ŝe to będzie jakiś referat podległy 
pod Wydział Spraw Społecznych i myślę, Ŝe wszyscy jesteśmy 
zainteresowani, którzy w edukacji, ale to jest jednak duŜy wydatek, jeśli 
chodzi o edukację w mieście Gdańsku, czy prawdą są te zmiany, czy to, 
Ŝe te zmiany są jest prawdą i jak to będzie wyglądać od 1 kwietnia, bo 
rzeczywiście dzisiaj to podziękowanie tez jakby nie wskazuje na to, co 
dalej.  
 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Dwa dni temu pan prezydent podpisał zarządzeniem zmianę regulaminu 
organizacyjnego miasta, podjął decyzje połączenia Wydziału Edukacji                
i Wydziału Polityki Społecznej w Wydział Rozwoju Społecznego. Jest to 
decyzja, która była rozwaŜana, mogę powiedzieć od wielu lat, bo 
pierwsza myśl utworzenia Biura Rozwoju Społecznego i utworzenia 
takiego ciała, które integrowałoby cały obszar społeczny w strukturze 
miasta, była propozycją sprzed prawie 5 lat, propozycją rozwaŜaną nie 
tylko przez Gdańsk i propozycją, która takŜe w róŜny sposób jest 
podejmowana przez inne miasta, Wrocław czy Łódź utworzyły 
departamenty rozwoju społecznego, takie ciało pośrednie, spinające, 
będące taką nakładką na istniejące wydziały zajmujące się edukacją  
polityką społeczną czy integracją społeczną czy sprawami społecznymi, 
bo róŜnie się te wydziały nazywały. Pan prezydent podjął decyzję nie 
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tworzenia ciała dodatkowego, które integrowałoby te aktywności 
wydziałów, tylko decyzję utworzenia wydziału wspólnego i taka decyzję 
podjął w tej chwili. To, Ŝe to jest taki czas podjęcia tej decyzji, wynika 
przede wszystkim z tego, Ŝe integracja tych dwóch obszarów, zarówno w 
zadaniach podejmowanych, jak i integrowaniu środków na zadania 
społeczne przeznaczanych, jest tendencją, którą postrzegamy na 
wszystkich poziomach samorządowych i która znajduje swoje 
odzwierciedlenie takŜe w budowanych strategiach i to zarówno 
strategiach integracji terytorialnej, jak i w strategiach metropolitalnych, 
tam się ten obszar traktuje jako obszar zintegrowany, czyniąc róŜne 
rozwiązania, marszałek np. zadania z tego całego obszaru zlecił 
departamentowi edukacji, więc te rozwiązania są takie bardzo róŜne, po 
wielu dyskusjach prezydent doszedł do wniosku, Ŝe czas jest Ŝeby podjąć 
tą decyzję w takiej formule i ją podjął. PoniewaŜ nie będzie odrębnego 
wydziału edukacji  i nie będzie odrębnego wydziału polityki społecznej, 
więc dyrektorzy obu tych wydziałów będą funkcjonowali w innej strukturze 
i tak, jak zechcą, tak będą funkcjonowali. Wydział Rozwoju Społecznego 
będzie miał dyrektora i 3 zastępców, na miejsce tych zastępców 
zdecydowano rozpisać konkurs, natomiast to, jak dalej zadysponują 
swoją aktywnością państwo dyrektorzy wydziału edukacji, to proszę 
zwrócić się do nich, na moją wiedzę pan dyrektor Jasiński odchodzi na 
emeryturę, pani dyrektor Białousów znalazła jakieś inne rozwiązanie dla 
swojej aktywności na czas do przejścia na emeryturę, ale to juŜ jest na 
rozmowę, ja nie jestem upowaŜniona do tego, Ŝeby z państwem 
dyskutować w tej chwili na temat tego, jak będą swoją aktywność dalej 
układali. Taka reorganizacja nastąpiła, ma miejsce, jesteśmy w trakcie, 
wydaje nam się, Ŝe poniewaŜ nie zmienia się skład osób pracujących              
i realizujących poszczególne zadania, nie zmienia się takŜe w zasadniczy 
sposób to, jak są wzajemni usytuowani, są wszyscy razem w K5, 
pracować będą razem tak, jak pracują dalej, nie zmieniają się ani osoby 
ani nikt nie zmienia biurka, nikt nie zmienia w zasadniczy sposób 
zakresów swoich działań, więc obawy, Ŝe jest to jakiś niepokój dla 
toczących się bieŜących spraw edukacyjnych, wydaja mi się niezasadne, 
mam nadzieję, Ŝe nic się nie wydarzy trudnego.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Czy coś jeszcze do druku 1201, pani prezydent z pytań pani radnej 
Banach, czy coś tam zostało, Ŝe tak powiem, pominięte jeszcze?  
 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
To jest pytanie do państwa dyrektorów a nie do mnie. J Anie jestem 
upowaŜniona Ŝeby szczegółów tych informacji tutaj przekazywać.  
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Radny – WIESŁAW KAMI ŃSKI 
Czy ja dobrze zrozumiałem, pani prezydent? Konkurs będzie tylko dla 
zastępców? A dla dyrektora nie?  
 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Od 1 kwietnia obowiązywać będzie ta zmiana i na odpowiedź dotyczącą 
ostatecznie stanowiska dyrektora, trzeba po prostu te dwa dni jeszcze 
poczekać, ja, to pan prezydent podejmuje w tej kwestii decyzję, ja znam 
intencje, ale nie jestem upowaŜniona do tego Ŝeby powiedzieć, jak to 
ostatecznie będzie wyglądało.  
 
Radny – PIOTR GIERSZEWSKI  
Panie przewodniczący, wysoka rado, właściwie powiem tak, dziękuję za 
te pytania, które padły przed chwilą, powiedziane przez panią Jolantę 
Banach i panią Wierzbę, natomiast powiem tak, faktycznie są to pytania 
bezpośrednio nie dotyczące uchwały, ale uzasadnienie tych pytań jest               
w 100% panie przewodniczący, natomiast moŜe tak, Ŝeby nie drąŜyć na 
chwilę obecną tego tematu, jeśli moŜna prosić panią prezydent                        
o przedłoŜenie faktycznie uzasadnienia tych zaskakujących decyzji, na 
najbliŜszej KE, a mówię  to z pewnym Ŝalem, poniewaŜ 6 dni temu 
mieliśmy KE, kompletnie nic na ten temat nie mówiono i stąd są te 
pytania i dzisiaj moŜe nie przedłuŜanie tej sesji, ale stąd jest pewne 
zairytowanie, jeśli chodzi o radnych KE szczególnie. Ja powiem tak, to 
jest kolejny przykład na traktowanie radnych, bo tego typu zmiany w 
środku roku szkolnego, które są zmianami rewolucyjnymi, winny być 
przynajmniej, tak, jak koleŜanki i koledzy radni wielokrotnie mówią, 
omawiane na komisjach do tego, Ŝe tak powiem, wskazanych. Stąd jest 
ta rozmowa i dyskusja na sesji, trochę szkoda, natomiast moŜe te 
wyjaśnienia, pani prezydent, jeśli by się udało przygotować na następne 
KE, to byłbym bardzo, bardzo wdzięczny. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję. Ja bym tez chciał juŜ państwo, Ŝebyście ten temat, bo jesteśmy 
w pkt innym, niezaleŜnie od tego na pewno bardzo waŜne informacje                
i słuszna uwaga pana radnego, Ŝebyśmy zakończyli juŜ na tym etapie 
dochodzenia a przenieśli to na komisję. Dziękuję.  
 
Radny – WOJCIECH BŁASZKOWSKI  
Szanowni państwo, ja tylko chciałem podpisać się pod tym, co powiedział 
pan przewodniczący Oleszek, Ŝebyśmy te dyskusje przenieśli na KE                  
i Ŝebyśmy teŜ za bardzo w tej dyskusji nie posuwali się zbyt daleko, 
dlatego, Ŝe pewna strategia personalna jest prowadzona przez 
prezydenta, nie wymagajmy, Ŝeby ona była upubliczniona i teŜ nie 
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zadawajmy takich pytań, jakie są dalsze plany pani dyrektor Białousów, 
bo to jest cos, co podlega ustawie o ochronie danych i tez nie moŜna 
przesadzać z takim dociekaniem. Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Druk 1201 – kto z pań i panów radnych jest za 
podjęciem?   
 

za    -   30 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1139/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie ustalenia na rok szkolny 2014/2015 granic obwodów  
szkolnych publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych 
na terenie miasta Gdańska 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 31  do niniejszego protokołu 
 

27) w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej                 
(druk 1158) ;  

 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1158 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KSSiOZ, KSiS opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem druku?   
 

za    -   31 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
 



 54

Rada Miasta Gda ńska 
       w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwał ę Nr L/1140/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej                  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 32  do niniejszego protokołu 
 
 

28) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku                                                          
(druk 1210 + autopoprawka) ; 

 
 

EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1210 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KSSiOZ, Skib opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1141/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2014 roku                                                           



 55

Uchwała stanowi załącznik nr 33  do niniejszego protokołu 
 

29) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 (druk 1209) ;  

 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1209 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. KSSiOZ, KSiB opinia pozytywna.  
 
Radna – JOLANTA BANACH  
Pani prezydent, tam jednak te pieniądze, oprócz takiego odnotowania 
księgowego, są konkretnie wpisane w ten obszar piąty, ta działalność 
międzysektorowa zadanie 9, tam z 20 tys. jest wzrost do 549, ja bym się 
akurat cieszyła, jeŜeli to by oznaczało, proszę powiedzieć, czy to właśnie 
to oznacza, Ŝe pieniądze te będą przeznaczone na współprace                         
z organizacjami pozarządowymi, szkołami, bo tam w tym roku były wielkie 
deficyty, jeśli chodzi o potrzeby i duŜa ilość wniosków odrzuconych                     
i zgłaszają się do mnie szkoły i organizacje pozarządowe, Ŝe jak nigdy 
spotykają się z odmowami na teatr lalkowy szkolny, który zdobywa 
pierwsze miejsca w województwie, zabrakło tam chyba ze 3 tys. zł na 
podwieczorki dla dzieci czy koszulki, to są dzieci z rodzin z problemem 
alkoholowym. Więc nawet takie małe kwoty odrzucano. To ja apeluję, 
Ŝeby właśnie na to były pieniądze.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Druk 1209. Kto z pań i panów jest za podjęciem?  
 

za    -   32 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1142/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
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zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 34  do niniejszego protokołu 
 
 

30) w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Województwa Pomorskiego  (druk 1211);  

 
 
EWA KAMIŃSKA – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały nr 1211 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Ten projekt uchwały nie był opiniowany przez komisje, 
poniewaŜ jak powiedziała pani prezydent, wpłynął bardzo późno,                         
w związku z tym nie były w stanie komisje tego opiniować. Głosów 
dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku? 
 

za    -   30 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     0 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1143/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Pomorskiego   
 
Uchwała stanowi załącznik nr 35  do niniejszego protokołu 
  

31) w sprawie odtworzenia krzyŜa oraz ustawienia kapliczki z 
okazji kanonizacji błogosławionego Jana Pawła II na Wzgórzu 
Pachołek w Gdańsku – Oliwie (druk 1214);   
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Radny – MAREK BUMBLIS – przewodnicz ący Komisji Kultury                     
i Promocji  
Przedstawił projekt uchwały nr 1214 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za 
podjęciem?  
 

za    -   26 
      przeciw    -     0 
      wstrzymało si ę   -     1 

 
Rada Miasta Gda ńska 

       w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr L/1144/14 
Rady Miasta Gda ńska  

z dnia 27 marca 2014 roku 
 

w sprawie odtworzenia krzyŜa oraz ustawienia kapliczki z okazji 
kanonizacji błogosławionego Jana Pawła II na Wzgórzu Pachołek                    
w Gdańsku – Oliwie 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 36  do niniejszego protokołu 
 
 
 
 

PUNKT 5 
 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH                            
I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA  

 
Interpelacje stanowią załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 

         Zapytania stanowią załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
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PUNKT 6 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE  
 

 
Radny – MARCIN SKWIERAWSKI  
Panie przewodniczący, to taki średni wniosek, natomiast w kuluarach się 
mówi, Ŝe w najbliŜszym czasie odbędzie się jeszcze sesja nadzwyczajna, 
czy moglibyśmy się cos na ten temat dowiedzieć?  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Tak, wstępnie, jest pani sekretarz, tak, ale wstępnie rozmawiamy na ten 
temat, jeszcze nie ma decyzji, natomiast ona moŜe się odbyć i jest duŜe 
prawdopodobieństwo, tam chodzi, termin jest 2-3 dniowy, taki, Ŝe musimy 
się zmieścić, ona moŜe się odbyć, słuchajcie państwo, rezerwujcie,              
9 kwiecień. No właśnie? O której? Sprawa jest otwarta, jeśli 9 to o której? 
Czy to jest teŜ jakaś godzina, pani sekretarz?  
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda ńska  
Panie przewodniczący, proszę państwa, na tej sesji nadzwyczajnej 
chcielibyśmy przyjąć obwody głosowania, nie zmieściliśmy się, nie 
mogliśmy jeszcze na tej sesji, więc nam tyko zaleŜy na tym, Ŝeby rada 
przyjęła obwody głosowania, podział na obwody głosowania.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Nie wiem tylko czy państwo wolą, Ŝeby to było rano o 9 czy o 16? Padały 
tu głosy, słyszę.  
 
Dyskusja – ustalanie godziny nadzwyczajnej sesji planowanej na                      
9 kwietnia.  
 
Radny – MARCIN SKWIERAWSKI  
Szanowni państwo, ale postarajmy się znaleźć dwie optymalne godziny. 
Była propozycja przedpołudniowa, godzina 8, 9, rozumiem, Ŝe tutaj jest 
propozycja radnych, Ŝeby to była 8 czy 8,30. Kontrpropozycja Ŝeby to 
była  godz. 16 bądź 16,30 więc teraz zastanówmy się nad tą godziną i co 
nam wyjdzie i wtedy o tej godzinie się spotykamy. Moja tylko propozycja, 
jeŜeli to wyjdzie o godz. 8 rano, to zróbmy to o 8,15, poniewaŜ wcześniej 
komisja powinna to opiniować, a chcielibyśmy się spotkać tuŜ przed 
sesją. Więc proponuję 16,30.    
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
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Dziękuję.  
 
Radny – SZYMON MOŚ  
Są teŜ wśród nas pracownicy sektora prywatnego a nie tylko publicznego 
i 16, 30 to jest normalna godzina pracy, takŜe w takim razie, jeśli juŜ tak 
bardzo pan chce robić po pracy, to moŜe później troszeczkę, tak? Bo nie 
kaŜdy ma ten luksus, Ŝe moŜe po 8 godzinach o 16,30, Ŝe tak powiem 
wyjść.  
 
Głosowanie w celu ustalenia godziny sesji nadzwyczajnej. 
 
 

PUNKT 7 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
1 głos przewaŜył za 8 rano, dziękuję. Szanowni państwo, przewaŜyła                 
8 rano, o 8 rano się spotykamy. Szanowni państwo, pogodzę was, 8,30. 
na tym zamykamy sesję, dziękuję.  
 
 
Obrady zakończono o godzinie 12,55 
      
 
 

                           Przewodniczący 
                         Rady Miasta Gdańska 

 
 

                           Bogdan Oleszek 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej  
Inspektor BRMG 
 
 
Anna Ferlin 
 


